

Ruth Gramann (née Organ) was born in Brighton, UK in 1969. She studied Music and French at Goldsmiths' College, London, specializing in original composition & ethnomusicology, obtaining her BA joint honours in 1993. Having worked for many years teaching English, French and Music in England, France, Japan and Germany, she decided to go back to her composition studies and has been under the tutelage of Professor Wolfgang Thiel of Hanns Eisler Music College in Berlin since 2007. She has written for a variety of media, from orchestral to choral works. She has also received commissions for string quartet, incidental music for a paper theatre piece by Christina Siegfried and is presently working on a commission from the jazz saxophonist Lars Stoermer to write a duet for saxophone and piano. Her music combines influences from modern and contemporary western art music, jazz and folk idioms. She is presently living with her partner and fellow composer, Martin Milner, in Caputh, near Berlin.

Ruth Gramann (geb. Organ) wurde 1969 in Brighton, Großbritannien geboren. Sie studierte Musik und Französisch am Goldsmiths' College in London, wo sie sich auf die Fächer Komposition und Ethnomusikologie spezialisierte. 1993 erhielt sie ihren Bachelors-Abschluss. Nachdem sie viele Jahre in England, Frankreich, Japan und Deutschland Musik, Englisch und Französisch unterrichtet hatte, führte sie seit 2007 ihr Kompositionsstudium bei Professor Dr. Wolfgang Thiel (Hochschule für Musik „Hanns Eisler“ Berlin) weiter. Sie schrieb Kompositionen für verschiedene Besetzungen, u. a. auch Chor- und Orchesterwerke, und wurde beauftragt, ein Streichquartett sowie die Bühnenmusik für ein Papiertheater zu komponieren. Zur Zeit arbeitet sie an einem Werk für Klavier und Saxophon für den Jazz-Saxophonisten Lars Stoermer. Ihr Stil ist beeinflusst sowohl von zeitgenössischer Musik als auch von Jazz und Folklore. Die Komponistin lebt zur Zeit mit Ihrem Partner, dem Komponisten Martin Milner in Caputh bei Berlin.

ViolaViva Musikverlag Helmut Pfrommer, D 73614 Schorndorf, Zeilstr.18  
Internet: [www.violaviva.de](http://www.violaviva.de)  
E-mail: [info@violaviva.de](mailto:info@violaviva.de)  
Notensatz mit capella. [www.capella.de](http://www.capella.de)  
Druck und Herstellung: Schorndorfer Kopierzentrum GbR

---

Vervielfältigungen jeglicher Art sind gesetzlich verboten.  
© Copyright 2011 by ViolaViva Musikverlag Helmut Pfrommer